



Council of the
European Union

Brussels, 24 September 2015
(OR. en, fr)

12307/15

AGRI 486
AGRIFIN 82
BUDGET 31

NOTE

From: Presidency
To: Delegations

Subject: Letter from Mr Fernand Etgen, President of the "Agriculture and Fisheries" Council, to Mr Pierre Gramegna, President of the "ECOFIN" Council.

Delegations will find in ANNEX I a letter from the President of the "Agriculture and Fisheries" Council, Mr Fernand Etgen, to the President of the "ECOFIN" Council, Mr Pierre Gramegna, concerning the recent discussions on the aid package in the area of agriculture.

A translation in English of this letter can be found in ANNEX II.

812/15

M. Pierre Gramegna
Président du Conseil ECOFIN

Luxembourg, le 22 septembre 2015

Cher Président du Conseil ECOFIN,

Cher Pierre,

En vue des prochaines négociations budgétaires avec le Parlement européen, je tenais à vous informer du résultat des récentes discussions dans le domaine de l'agriculture.

Au cours du Conseil Agriculture extraordinaire tenu le 7 septembre 2015, la Commission européenne a présenté un paquet de mesures de soutien de 500 millions d'euros affecté à la stabilisation des marchés ainsi qu'à l'aide des secteurs agricoles européens mis en difficulté par l'embargo russe, les prix du lait extrêmement bas, la chute des prix de la viande porcine et la sécheresse de cet été.

Ce paquet s'ajoutera aux trois mesures de type "filet de sécurité" concernant les secteurs européens du lait et des fruits et légumes, lesquelles seront prolongées en 2016 en réponse au maintien de l'embargo russe en s'appuyant sur l'article 219 du règlement (UE) n°1308/2013 portant organisation commune des marchés des produits agricoles.

Lors de la réunion informelle des ministres de l'agriculture le 15 septembre dernier, le Commissaire Hogan a esquissé les éléments principaux du paquet, lequel se concentre sur les secteurs du lait et de la viande porcine, et qui sera doté de 500 millions d'euros d'argent frais, obtenus dans le cadre des marges allouées, sans avoir recours à la réserve agricole de crise.

La mise en œuvre du paquet se traduit d'une part dans 420 millions d'euros d'aides ciblées, mis à la disposition des États membres par enveloppes individuelles. D'autre part, il prévoit des mesures de soutien du marché liées à l'aide au stockage privé (ASP), aux paiements anticipés des aides directes, à la promotion des produits laitiers et de la viande porcine (dont le budget devrait augmenter de 30 millions d'euros en 2016) et à la chaîne d'approvisionnement agroalimentaire. Le paquet allouera également 30 millions d'euros à la mise à disposition du lait européen pour les besoins nutritionnels des réfugiés.



Suite au débat lors de la réunion informelle du 15 septembre, le paquet d'aides de 500 millions d'euros a reçu un large soutien des ministres européens de l'agriculture. La Commission devrait prochainement transposer les détails du paquet dans la lettre rectificative relative au projet de budget 2016.

Cordialement,



Fernand Etgen

Président du Conseil AGRICULTURE



**Mr Pierre Gramegna
Chair of the ECOFIN Council**

Luxembourg, 22 September 2015

Dear Chair of the ECOFIN Council,

Dear Pierre,

In view of the upcoming budgetary negotiations with the European Parliament, I would like to inform you of the outcome of recent discussions in the area of agriculture.

During the extraordinary Agriculture Council on 7 September 2015, the European Commission presented a EUR 500 million package of support measures aimed at stabilising the markets and helping the European agricultural sectors affected by the Russian embargo, extremely low milk prices, the fall in prices for pig meat and this summer's drought.

This package will come on top of the three safety net measures for the European dairy and fruit and vegetables sectors, which will be extended in 2016 in response to the continued Russian embargo on the basis of Article 219 of Regulation (EU) No 1308/2013 establishing a common organisation of the markets in agricultural products.

At the informal meeting of agriculture ministers on 15 September 2015, Commissioner Hogan outlined the main features of the package, which focuses on the dairy and pig meat sectors, and which will receive EUR 500 million of fresh money, using the allocated margins without recourse to the agricultural crisis reserve.

The implementation of the package translates on the one hand into EUR 420 million of targeted aid, made available to the Member States in individual envelopes. On the other hand it provides for market support measures related to private storage aid (PSA), advance payments of direct aid, the promotion of dairy products and pig meat (for which the budget is expected to increase by EUR 30 million in 2016) and the agri-food supply chain. The package will also allocate EUR 30 million to providing European milk to meet the nutritional needs of refugees.

Following the debate at the informal meeting on 15 September, the aid package of EUR 500 million was broadly supported by the European agriculture ministers. The Commission is soon expected to set out the details of the package in the letter of amendment to the draft budget for 2016.

Best regards,

Fernand Etgen

Chair of the Agriculture Council
